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VILÁG PROLETÁRJAI, EGYESÜLJETEK! 

Cél az, hogy a vállalkozásra képes 
üzemek fejlődjenek jobban 

Szabó István Szegeden 

Kádár János vezetésével párt- és állami 
küldöttség utazott a Szovjetunióba 

Kádár Jánosnak, a Magyar Szocialista 
Munkáspárt főtitkárának vezetésével, az 
SZKP Központi Bizottságának, a Szovjet-
unió Legfelsőbb Tanácsa Elnökségének és 
Minisztertanácsának meghívására, pénte-
ken párt- és állami küldöttség utazott a 
Szovjetunióba, hogy részt vegyen a nagy 
októberi szocialista forradalom 70. évfor-
dulója alkalmából rendezendő ünnepsége-
ken. A delegáció tagjai: Németh Károly, 
a Politikai Bizottság tagja, az Elnöki Ta-
nács elnöke; Szűrös Mátyás, a Központi 
Bizottság ti tkára és Rajnai Sándor, ha-

zánk moszkvai nagykövete, aki a helyszí-
nen csatlakozik a küldöttséghez. 

Búcsúztatásukra a Nyugati pályaudva-
ron megjelent: Lázár György, az MSZMP 
főtitkárhelyettese; Trautmann Rezső, az 
Elnöki Tanács helyettes elnöke; Kótai 
Géza, a KB külügyi osztályának vezetője; 
Várkonyi Péter külügyminiszter, a KB 
tagjai; Urbán Lajos közlekedési minisz-
ter, valamint Földesi Jenő belügyminisz-
tériumi államtitkár. 

Jelen volt Borisz Sztukalin, a Szovjet-
unió magyarországi nagykövete. (MTI) 

Hz Elnöki Tanács ülése Avatóíinnepség 

EnyedI Zoltán felvétele 

Látogatás a Szegedi Felszabadulás Termelőszövetkezetben 

Szabó István, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Termelőszövetkezetek 
Országos Tanácsának elnö-
ke tegnap, pénteken Szeged-
re látogatott. A megyei part-
bizottságon Szabó Sándor, 
az MSZMP Csongrád Me-
gyei Bizottságának első tit-
kára és Papdi József, a me-
gyei tanács elnöke fogadta, 
majd megbeszélésre került 
sor, amelyen részt vettek a 
megyei pártbizottság titká-
rai is. 

Szabó Sándor tájékoztat-
ta a vendéget a megyei pál t -
bizottság kibontakozási 
programjáról, illetve az an-
nak megvalósítását szolgáló 
munkáról, a párttagkönyv-
cserét előkészítő politikai 
tevékenységről. Szólt a me-
gye gazdasági életének ala-
kulásáról, az ipari és mező-
gazdasági üzemek, szövetke-
zetek gazdálkodásáról. Az 
ipari termelés az országos 
átlagnál nagyobb mérték-
ben nőtt, s a dollárelszámo-
lású export is' mintegy 30 
százalékkal emelkedett. A 
megyében az elmúlt 6—7 év-
ben aszály pusztított, amely 
súlyos károkat okozott r. me-
zőgazdaságnak. Ennek elle-
nére várhatóan csak néhány 
tsz lesz veszteséges, és a 
veszteség összege sem lesz 
nagy. Szóba kerültek a Dé-
lép, a Hódiköt, a Metripond 
gazdálkodási nehézségei, il-
letve az azok leküzdését 
szolgáló vállalati törekvé-
sek. A mezőgazdasági ter-
melés növelését nehezíti, 
hogy sok helyen gyengébb 
minőségű vetőmagot hasz-
nálnak, a termelő- és felvá-
sárló vállalatok együttműkö-
désében időnként nehézsé-
gek adódnak, a megyében 
előállított mezőgazdasági 
termékek egy részét megyén 
kívüli vállalatok vásárolják 
fel. Az eszmecsere során 
megvitatták a műszaki fej-
lesztés, a mezőgazdasági 

gépgyártás megyei feladata-
it, szövetkezeti baromfivá-

góhíd és feldolgozó üzem lé-
tesítésének lehetőségét, a ta-
nácsi gazdálkodás, az iskolai 
hálózat fejlesztésének fel-
adatait. 

Szabó Istvánt egész napos 
programjára elkísérte Szabó 
Sándor, Papdi József es 
Fraknóy Gábor, a szegedi 
városi pártbizottság titkára. 
Elsőnek a Gabonatermesz-
tési Kutatóintézetet keres-
ték fel, ahol Szániel Imre 
igazgató és Sétyei Ferenc, a 
pártvezetőség titkára kö-
szöntötte őket. Szániel Im-
re beszámolt a közel 600 
dolgozót, köztük mintegy 70 
kutatót foglalkoztató intézet 
munkájáról. Szólt arról, 
hogy az utóbbi években a 
búza-, a kukorica-, a nap-
raforgó-, az olajlen- és a 
vöröshere-nemesítésben, a 
hibridek előállításában je-
lentős eredményeket értek 
el. Nemrégen létrehozták 
marketingosztályukat, hogy 
nemesitett fajtáik, hibrid-
jeik, az általuk előállított 
vetőmagvak értékesítését si-
keresebben végezzék. Erőfe-
szítéseket tesznek a biotech-
nológia fejlesztésére, az e 
téren elért tudományos ered-
mények gyakorlati alkalma-
zására. Széles körű együtt-
működést folytatnak szovjet. 
NDK-beli, lengyel, jugoszláv 
és más külföldi kutatóinté-
zetekkel, vetőmag-előállító 
és -forgalmazó cégekitel. 
Sélyei Ferenc, a pártvezető-
ség titkára a három párt-
alapszervezet munkájá t is-
mertette. 

A megbeszélésen élénk 
eszmecsere alakult ki a s/ó-
jatermesztés hazai fejleszté-
sének lehetőségeiről, a hib-
ridkukorica-vetőmag előál-
lításának és export jának 
kérdéseiről, a mezőgazdasági 
tudományos intézetek 
együttműködéséről és verse-
nyéről, annak hatásáról. A 

vitába bekapcsolódtak és 
válaszoltak a vendégek kér-
déseire Proksza János, Er-
dei Péter, Gáspár László 
igazgatóhelyettesek. Németh 
János és Barabás Zoltán fő-
osztályvezetők. 

A vendégek a továbbiak-
ban Pauk János laboratóri-
umvezető kalauzolásával 

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Pénteken ülést tartott a 
Népköztársaság Elnöki Ta-
nácsa. 

A testület jelentést foga-
dott el Kenneth Dávid Ka-
unda, a Zambiai Köztársa-
ság elnöke szeptember 25— 
29. között és II. Margit dán 
királynő október 8—11. kő-
zött — Németh Károlynak, 
az Elnöki Tanács elnökének 
meghívására — Magyaror-
szágon tett látogatásáról. 

II. Margit látogatása je-
lentős és hasznos volt. A szí-
vélyes légkörben lezajlott 
megbeszélések jól szolgálják 
a Magyarország és Dánia 
közötti kapcsolatok további 
fejlődését, a tapasztalatok 
szélesebb körű cseréjét, va-
lamint az európai együtt-
működés és béke ügyét. 

Az Elnöki Tanács tör-
vény vényerejű rendeletet 
alkotott a versenytárgyalás-
ról. Az ú j előírások megha-

tározzák a versenytárgyalás 
szabályait, ezzel biztosítva a 
megalapozott szerződések 
létrejöttét, valamint a ver-
seny tisztaságának védel-
mét. Az ú j jogszabály hatá-
lya — egyes kivételektől el-
tekintve — valamennyi, 
szerződéssel kapcsolatos ver-
senytárgyalásra kiterjed. Ez 
a törvényerejű rendelet 
1988. január l - jén lép ha-
tályba; az ennél korábban 
meghirdetett versenytárgya-
lásokat a megelőző rendel-
kezések szerint kell lefoly-
tatni. 

Az Elnöki Tanács határo-
zatot hozott a nagy októbe-
ri szocialista forradalom 70. 
évfordulója alkalmából ado-
mányozandó kitüntetések-
ről. 

A testület végül bírákat 
mentett fel és választott 
meg. 

Pénteken felavatták a 
Paksi Atomerőmű IV. 
blokkját, s ezzel befejező-
dött az első hazai atomerő-
mű építésének első szakasza. 
A Paksi Atomerőmű Válla-
lat legnagyobb üzemcsarno-
kában rendezett ünnepi 
munkásgyűlésen megjelent 
Grósz Károly, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Minisztertanács elnöke, 
Borisz Sztukalin, a Szovjet-
unió, Ondrej Durej, Cseh-
szlovákia és Karl-Heinz Lu-
genheim, az NDK budapesti 
nagykövete. 

A Himnusz elhangzása 
után Pónya József, a PAV 
vezérigazgatója köszöntötte 
a munkásgyűlés résztvevőit, 
majd jelentette Grósz Ká-
rolynak, hogy az atomerőmű 
IV. reaktorblokkja, a szo-
cialista országok közremű-
ködésével, négy hónappal a 
határidő előtt elkészült. 

Pártdelegáció látogatása 
Szabadkán 

A Jugoszláv Kommunisták Szövetsége Szabadka Köz-
ségi Bizottsága meghívására testvérvárosunkba látoga-
tott a szegedi városi pártbizottság háromtagú küldöttsége, 
amelyet Székely Sándor, az MSZMP Szeged Városi Bi-
zottságának első titkára vezet. Vele utazott Gárdián Er. 
?*thrt ¿c r>ékán-i László, a városi pártbizottság tagfa 

o SZÉP ÖSZI NAPOK. Egy hétig tartott az ünnepiéi, szó-
rakoztatás, zeneszó — Ilyen még nem volt eddig Szege-
den —, a petőfitelepi idős korúak szociális otthonának la-
kói még sokáig emlékeznek majd a szép őszi napokra. 
Sokan gondoskodtak az otthon lakóinak szórakoztatásáról: 
művészek, láncosok, zenásrok. iWVesek Hittek felvidítani 

óket, feledtetni a rossz emlékeket, gondokat, legalább egy 
időre. Eljöttek a gyárakból a szocialista brigádok tagjai is 
— ki győzné felsorolni őket, nagyon sokan vannak —, és 
senki sem .lőtt üres kézzel. Tortát, virágot, süteményt — 
és jó szót hoztak, ajándékképpen; és együtt szórakoztak 

az öregekkel. Felvételeink az öregek ünnepi hetének 
néhánv nnnfán készültek 


